
Tyczyn, dnia 23 czerwca 2017 r.  

Rada Miejska 

ROR.0002-1.38.2017 

 

 

Protokół Nr 38/2017 

z sesji Rady Miejskiej w Tyczynie w dniu 23 czerwca 2017 r. 
Obrady odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego. 

 

 

Ad.1. Otwarcie sesji.  

Obrady XXXVIII sesji Rady Miejskiej VII kadencji w Tyczynie o godz. 9.00 otworzył Adam 

Skowroński Przewodniczący Rady Miejskiej. Powitał radnych i zaproszonych gości.  

Na podstawie § 49 ust. 1 w związku z § 18 Regulaminu Pracy Rady przekazał prowadzenie 

Wiceprzewodniczącej Ewelinie Malak. 

Przewodnicząca stwierdziła, że zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1) na sali znajduje się 

12 radnych (nieobecni: Adrian Kocór, Tomasz Oleniacz i Mieczysław Płonka), co stanowi 

kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Przewodnicząca poinformowała, że po wysłaniu zaproszeń wpłynęło pismo Burmistrza   

o uzupełnienie porządku obrad o punkty dotyczące podjęcia uchwał w sprawach:  

- wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia 

Gminie Miasto Rzeszów zadań publicznego transportu zbiorowego (pkt 6a), 

- udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu na realizację zadania   

publicznego (pkt 9b), 

- udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rzeszowskiemu na realizację zadania   

publicznego (pkt 9c),  

- zaciągnięcia zobowiązania na realizację projektu pn. „ Wsparcie rozwoju OZE na terenie 

ROF – projekt parasolowy”, dofinansowanego w ramach osi priorytetowej III. Czysta energia, 

działania 3.4 Rozwój OZE – Zintegrowane Inwestycje Terytorialne „projekt parasolowy” 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020   

(pkt 9c). 

 Za uzupełnieniem porządku obrad o pkt 6a głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

  

 Za uzupełnieniem porządku obrad o pkt 9a głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

 Za uzupełnieniem porządku obrad o pkt 9b głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

 Za uzupełnieniem porządku obrad o pkt 9c głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Ad.2.  Ustalenie porządku obrad. 

Radni nie wnieśli wniosków ani uwag do porządku obrad. 

 

Porządek obrad wraz z uzupełnieniem: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Wybór Komisji Wnioskowej. 
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4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Tyczyn. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego, obowiąz-

kowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycie-

lom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Tyczyn. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na   

terenie Gminy Tyczyn. 

6a. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia międzygminne-

go dotyczącego powierzenia Gminie Miasto Rzeszów zadań publicznego transportu   

zbiorowego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Tyczyn Statutu Związku Gmin   

„Podkarpacka Komunikacja Samochodowa”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Tyczyn do Zgromadzenia 

Związku Gmin „Podkarpacka Komunikacja Samochodowa”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie na zadanie: „Budowa 

sieci wodociągowej wraz z przyłączami i pompownią wody dla miejscowości Borek Stary-

Zawodzie etap I”.   

9a. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpac-

kiemu na realizację zadania publicznego. 

9b. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rzeszowskiemu 

na realizację zadania publicznego. 

9c. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację projektu pn. 

„Wsparcie rozwoju OZE na terenie ROF – projekt parasolowy”, dofinansowanego w ramach 

osi priorytetowej III. Czysta energia, działania 3.4 Rozwój OZE – Zintegrowane Inwestycje 

Terytorialne „projekt parasolowy” Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Podkarpackiego na lata 2014-2020. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Tyczyn.   

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2017 r.  

12.  Informacja o międzysesyjnej działalności Burmistrza. 

13.  Sprawy różne, wolne wnioski. 

14.  Zapytania i interpelacje. 

15.  Informacja o wnioskach z poprzedniej sesji. 

16.  Głosowanie wniosków zgłoszonych podczas sesji. 

17.  Zakończenie sesji. 

   

Ad.3. Wybór Komisji Wnioskowej. 

Do Komisji Wnioskowej zaproponowano radnych: Genowefę Szawarę, Tomasza Chlebka   

i Jadwigę Czarnik.   

Rada w obecności 12 radnych - 12 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” oraz 0 głosach 

„wstrzym. się” – wybrała Komisję Wnioskową w zaproponowanym składzie. 

 

Ad.4. Uchwała: w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charak-

terze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Tyczyn. 

- Kierownik GZOS Ewelina Wyżykowska powiedziała, że uchwała ta zmienia dotychczasową 

Uchwałę Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 31 marca 2005 r. Regulamin określa tryb i sposób 

ustalania wysokości stypendium szkolnego, formę, w jakiej się go udziela oraz sposób   
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przyznawania zasiłku szkolnego. Dodała również, że na Komisji Oświaty, Kultury   

i Zdrowia zostały wniesione poprawki: 

> w rozdziale III:  

- w § 3 ust.1 usuwa się wyrażenie „zielone szkoły”, 

- w § 3 ust. 4 otrzymuje brzmienie: „Pieniężnej w przypadku, gdy udzielenie stypendium   

w formach, o których mowa w ust. 1, 2 i 3 nie jest możliwe, natomiast w przypadku słuchaczy 

kolegiów formy określone w ust. 1 – 3  nie są celowe”. 

> w rozdziale IV § 5 ust.1 zmienia się wyrażenie „Burmistrz Tyczyna” na „organ   

prowadzący”. 

W związku ze zgłoszonymi poprawkami Przewodnicząca zarządziła głosowanie poprawek.  

Rada w obecności 12 członków – 12 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciwnych” oraz   

0 głosach „wstrzymującym się” – przegłosowała poprawki. 

 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 20 czerwca br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Tyczyn wraz z uwzględnionymi poprawkami. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie.  

Rada w obecności 12 radnych – 12 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – podję-

ła uchwałę Nr XXXVIII.256.17 w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy   

Tyczyn. 

 

Ad.5. Uchwała: w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego, obowiązko-

wego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, 

którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach prowadzonych przez Gminę Tyczyn. 

- Kierownik GZOS Ewelina Wyżykowska powiedziała, że z uwagi na szczególną funkcję 

dyrektora szkoły i zakres obowiązków wynikających z pełnionej funkcji, przepisy prawa 

przewidują w stosunku do nauczyciela – dyrektora szkoły obniżenie wymiaru pensum albo 

zwolnienie z obowiązku realizacji pensum (art. 42 ust 6 Karty Nauczyciela). Wyjaśniła, ze 

pensum jest to tygodniowy obowiązkowy wymiar zajęć dydaktycznych, wychowawczych   

i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami lub wychowankami albo na ich rzecz. 

Organ prowadzący szkołę upoważniony jest do określenia rozmiaru tych zniżek lub zwolnie-

nia z obowiązku realizacji pensum całkowicie. Z uwagi na złożoność zadań ciążących na   

dyrektorach szkół, prowadzonych w ramach swoich struktur organizacyjnych zachodzi   

potrzeba zmiany pensum do poziomu objętego nowelizacją uchwały. 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 20 czerwca br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego, obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom,   

którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach prowadzonych przez Gminę Tyczyn. 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek  złożył wniosek 

zgłoszony na Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia w dniu 20 czerwca br. „Zmienić w projek-

cie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego, obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom,   

którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach prowadzonych przez Gminę Tyczyn, 

zmienić w § 1 ust. 1 jest „Nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze” na 

„Dyrektorom szkół”. 

Rada w obecności 12 członków – 12 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciwnych” oraz   

0 głosach „wstrzymującym się” – przegłosowała wniosek. 
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Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie uchwały z przegło-

sowanym wnioskiem.  

Rada w obecności 12 radnych – 12 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „Wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XXXVIII.257.17 w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych   

i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Tyczyn. 

Ad.6. Uchwała: w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Tyczyn. 

- Pracownik UM Adam Bęben powiedział, że z związku z wprowadzeniem rozporządzenia 

przez Ministra Środowiska ujednolicającego kolorystykę worków i pojemników do zbierania 

odpadów komunalnych w zakresie pojemników koloru niebieskiego – na papier pojawiła się 

konieczność zmiany w regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy   

Tyczyn. Ponieważ Gmina posiada umowę na odbiór odpadów komunalnych zawartą z firmą 

Transsprzęt do dnia 31.12.2018 r. planowana zmiana w zakresie worka/pojemnika niebieskie-

go miałaby wejść w życie od 1.01.2019 r. 

- Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska Ryszard Fornal poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 21 czerwca br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały   

w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Tyczyn. 

- Radny R. Fornal zapytał, dlaczego tak wcześnie podejmowana jest uchwała skoro dopiero   

w 2019 r. rozporządzenie wejdzie w życie w 2019 r. 

- Burmistrz J. Skotnicki wyjaśnił, że jest to wymóg ustawowy i gmina musi się dostosować. 

Regulamin obowiązuje wszystkich, nie tylko mieszkańców indywidualnych, ale również   

i podmioty prowadzące działalność gospodarczą. W przypadku zawierania nowych umów 

będzie obowiązywał już nowy regulamin, umowy dotychczas zawarte pozostają. 

- Przewodnicząca odczytała opinię z Państwowego Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego   

w Rzeszowie o projekcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości   

i porządku na terenie Gminy Tyczyn. Po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miejskiej 

w Tyczynie w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Tyczyn, Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Rzeszowie w zakresie zagadnień   

sanitarnych opiniuje przedstawione zmiany pozytywnie. 

- Radna J. Czarnik zapytała, czy będzie wymóg ścisłego przestrzegania selektywnej zbiórki 

odpadów do worków z napisami, czy pozostanie jak do tej pory, że można będzie odpady 

dawać do worków bez napisów? 

- Pracownik UM A. Bęben wyjaśnił, że zgodnie z rozporządzeniem Ministra Środowiska   

muszą być napisy.  

- Przewodniczący Radny A. Skowroński zwrócił uwagę, że należałoby zmienić zapis   

w regulaminie, dotyczący odbioru śmieci z nieruchomości niezamieszkałych, gdzie prowa-

dzona jest działalność gospodarcza. 

O godz. 9.30 z obrad wyszła radna Genowefa Szawara. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie uchwały. 

Rada w obecności 11 radnych – 9 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 2 głosy „wstrzym. się” – 

podjęła uchwałę Nr XXXVIII.258.17 w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania   

czystości i porządku na terenie Gminy Tyczyn. 

 

Ad. 6a. Uchwała: w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia międzygminnego   

dotyczącego powierzenia Gminie Miasto Rzeszów zadań publicznego transportu zbiorowego. 

- Burmistrz J. Skotnicki wyjaśnił, że zostało zawarte porozumienie między Gminą Miasto 

Rzeszów, a Gminą Tyczyn w sprawie powierzenia Gminie Miasto Rzeszów zadań publiczne-

go transportu zbiorowego na terenie Matysówki. Teraz to porozumienie będzie rozszerzone   
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o część Kielnarowej i część miasta Tyczyna. Dodał, że dotychczasowy prywatny przewoźnik 

zrezygnował z obsługiwania tej linii od dnia 1 lipca 2017 r. W związku z tym od 1 lipca br.  

linia 44 MPK kończąca swoją trasę w Tyczynie - Rynku zostanie wydłużona do Kielnarowej 

– Królka, z tą sama ilością kursów, jaką miał Pan Szostek. Za wydłużony odcinek trasy   

Gmina będzie płacić ok. 45-48.000,00 zł rocznie. 

- Radny T. Chlebek potwierdził, że na spotkaniu z Panem Szostkiem podjęta była próba   

rozwiązania przedstawionych przez przewoźnika problemów, na obsługiwanej przez niego 

linii. Mimo to Pan Szostek zrezygnował. Zapytał, jaki jest plan na kolejne lata odnośnie trasy 

na Królkę i do Hermanowej? 

- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, że na Królkę możliwa jest tylko obecna opcja – innej nie 

ma, ponieważ już kiedyś PKS próbował tam jeździć i kursy okazały się nierentowne. Jeśli 

podobna sytuacja zaistnieje w Hermanowej, wtedy będzie brana pod uwagę Podkarpacka 

Komunikacja Samochodowa. 

O godz. 9.40 na obrady wróciła radna Genowefa Szawara. 

- Radna A. Drążek zapytała o ceny biletów na Królkę. 

- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, że cena biletu jest taka sama, jak na terenie miasta   

Rzeszowa.  

- Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska Ryszard Fornal poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 22 czerwca 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia międzygminnego dotyczącego   

powierzenia Gminie Miasto Rzeszów zadań publicznego transportu zbiorowego. 

- Radna J. Czarnik zapytała, w jaki sposób zostaną poinformowani mieszkańcy? 

- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, że przewoźnik zstępujący i wstępujący rozwieszą   

informację na przystankach. Będzie również informacja w lokalnej prasie. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie uchwały.  

Rada w obecności 12 radnych – 12 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – 

podjęła uchwałę Nr XXXVIII.260.17 w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

Porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia Gminie Miasto Rzeszów zadań 

publicznego transportu zbiorowego. 

 

Ad.7. Uchwała: w sprawie przyjęcia przez Gminę Tyczyn Statutu Związku Gmin   

„Podkarpacka Komunikacja Samochodowa”. 

- Burmistrz J. Skotnicki przedstawił projekt uchwał. Podjęcie tej uchwały wynika z uchwalo-

nej już wcześniej intencyjnej uchwały o przystąpienia do Związku. Związek jest liderem  

realizującym proces transportowy w ramach ROF i zgodnie z interpretacją w Urzędzie Mar-

szałkowskim może realizować projekt dla własnych członków (należących do Związku). 

Związki takie działają na zasadach, że wszyscy członkowie muszą u siebie przyjąć statut 

Związku. Związek wypełnia zadania lokalnego transportu zbiorowego, w szczególności   

realizuje je za pomocą Podkarpackiej Komunikacji Samochodowej. Związek ma siedzibę   

w Rzeszowie i zapewnia funkcjonowanie komunikacji zbiorowej na obszarze gmin objętych 

działaniem Związku. Członkowie Związku obowiązani są do płacenia składek. 

- Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska Ryszard Fornal poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 21 czerwca br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia przez Gminę Tyczyn Statutu Związku Gmin „Podkarpacka Komunikacja 

Samochodowa”. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie.  

Rada w obecności 12 radnych – 12 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – podję-

ła uchwałę Nr XXXVIII.260.17 w sprawie przyjęcia przez Gminę Tyczyn Statutu 

Związku Gmin „Podkarpacka Komunikacja Samochodowa”. 
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Ad.8. Uchwała: w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Tyczyn do Zgromadzenia   

Związku Gmin „Podkarpacka Komunikacja Samochodowa”. 

- Przewodnicząca poprosiła radnych o zgłaszanie kandydatów na przedstawiciela do Zgroma-

dzenia Związku Gmin „Podkarpacka Komunikacja Samochodowa”. 

- Radny E. Malak zgłosił kandydaturę radnego Grzegorza Lamparta. 

- Rany G. Lampart wyraził zgodę na kandydowanie. 

Wobec braku zgłoszenia innych kandydatur Przewodnicząca zarządziła głosowanie uchwały   

z kandydaturą radnego  Grzegorz Lamparta. 

Rada w obecności 12 radnych – 12 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – podję-

ła uchwałę Nr XXXVIII.261.17 w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Tyczyn   

do Zgromadzenia Związku Gmin „Podkarpacka Komunikacja Samochodowa”.  

 

Ad.9. Uchwała: w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim Fundu-

szu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie na zadanie: „Budowa sieci   

wodociągowej wraz z przyłączami i pompownią wody dla miejscowości Borek  

Stary-Zawodzie etap I”.   

- Skarbnik Gminy Barbara Matuła przedstawiła projekt uchwały. Powiedziała, że wysokość 

pożyczki wynosi 470.000,00 zł, okres spłaty w latach 2018-2026, a zabezpieczeniem pożycz-

ki będzie weksel „In blanco”. Wyjaśniła, że w budżecie na to zadnie mamy własne środki   

w kwocie 910.000,00 zł, ale jest możliwość zamiany tych środków własnych na pożyczkę 

preferencyjną w wysokości 80% kosztów kwalifikowanych z możliwością umorzenia 15%. 

Natomiast uwolnione środki własne przeznaczone zostaną na inne zadania niezbędne do reali-

zacji w tym roku. Oprocentowanie pożyczki wynosi 2,5 %. 

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował, że   

Komisja na posiedzeniu w dniu 22 czerwca br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały   

w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony   

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie na zadanie: „Budowa sieci wodociągowej 

wraz z przyłączami i pompownią wody dla miejscowości Borek Stary-Zawodzie etap I”.   

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie.  

Rada w obecności 12 radnych – 12 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – podję-

ła uchwałę Nr XXXVIII.253.17 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki  

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie na 

zadanie: „Budowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami i pompownią wody dla   

miejscowości Borek Stary-Zawodzie etap I”.   

 

Ad.9a. Uchwała: w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu 

na realizację zadania publicznego. 

- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, że na budowę chodnika przy drodze wojewódzkiej   

nr 878 Rzeszów – Dylągówka w Kielnarowej jest przeznaczona kwota z budżetu gminy      

w wysokości 160.000,00 zł, która była planowana na pomoc finansową do budowy chodnika 

w Borku Starym. Ponieważ budowa chodnika w Borku Starym jest uwzględniona w projekcie 

transportowym, więc zaplanowane środki finansowe na budowę chodnika w Borku Starym 

przesuwamy na budowę chodnika w Kielnarowej. W budżecie już ta zmiana była wcześniej 

dokonana tyle, że na kwotę 130.000,00 zł. Powyższa kwota wynika z zestawienia finansowe-

go przyjętego przez Zarząd Województwa Podkarpackiego. Budżet zwiększamy o kwotę 

30.000,00 zł. Łączna kwota pomocy po zmianach wyniesie 160.000,00 zł. 

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 czerwca 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu na   

realizację zadania publicznego. 
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- Sołtys Borku Starego Stanisław Wojturski zapytał, kiedy będzie modernizacja drogi   

w wojewódzkiej.  

- Burmistrz J. Skotnicki wyjaśnił, że musi być przyjęta przez Sejmik Województwa uchwała   

o przystąpieniu do projektu i w tym roku rozpocznie się projektowanie. Modernizacja będzie 

obejmowała drogę wraz z budową chodników. Projekt chodnika jest już gotowy na całości 

drogi w Kielnarowej i w Borku Starym. Modernizacja chodnika będzie odbywać się stopnio-

wo przy współudziale Gminy 50/50 czy 40/60. Wniosek Związku Gmin PKS jest poprawiany 

w Urzędzie Marszałkowskim, jak będzie poprawiony wtedy ruszy postępowanie przetargowe. 

Część zadania będzie realizowana w tym roku, resztę w następnym. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie uchwały.  

Rada w obecności 12 radnych – 12 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – podję-

ła uchwałę Nr XXXVIII.263.17 w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej   

Województwu Podkarpackiemu na realizację zadania publicznego. 

  
Ad.9b. Uchwała: w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rzeszowskiemu na 

realizację zadania publicznego. 

- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, że Powiat Rzeszowski otrzymał środki na modernizację 

całej drogi biegnącej z Tyczyna od ulicy Grunwaldzkiej przez Hermanową, aż na górę do 

granicy ze Straszydlem. W związku z tym zadaniem wyszła inicjatywa ze strony Powiatu, 

żeby wcześniej wybudować chodnik, a później położyć nakładkę asfaltową na drogę. Koszt 

chodnika o łącznej długości 2,5 km oceniany jest na ok. 1.300.000,00 zł. Zadanie to obejmo-

wać będzie także część ulicy Mickiewicza i Lasek w Tyczynie. Gmina ze swojej strony   

dołoży 350.000,00 zł do zadeklarowanych już wcześniej 320.000,00 zł. 

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 czerwca br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi rzeszowskiemu na realizację zadania 

publicznego. 

- Radny T. Chlebek zapytał o długość odcinka chodnika w ciągu drogi w Tyczynie. 

- Burmistrz J. Skotnicki wyjaśnił, że długość chodnika wyniesie ok. 200-250 m. 

- Radny R. Fornal zasugerował, aby w omawianym projekcie uwzględnić zatoczki   

autobusowe. 

- Burmistrz J. Skotnicki wykonanie zatoczek nie jest w tym przypadku możliwe, ponieważ 

wydłuża to czas projektowania i realizacja zadania mogłaby nie zostać wykonana w tym roku. 

Wobec wyczerpania tematów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie.  

Rada w obecności 12 radnych – 12 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – podję-

ła uchwałę Nr XXXVIII.264.17 w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej  

Powiatowi Rzeszowskiemu na realizację zadania publicznego. 

 

Ad.9c. Uchwała: w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację projektu pn. „Wsparcie 

rozwoju OZE na terenie ROF – projekt parasolowy”, dofinansowanego w ramach osi priory-

tetowej III. Czysta energia, działania 3.4 Rozwój OZE – Zintegrowane Inwestycje Terytorial-

ne „projekt parasolowy” Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpac-

kiego na lata 2014-2020. 

- Skarbnik Gminy B. Matuła wyjaśniła, że łączna kwota zobowiązania na projekt w sprawie 

wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez Burmistrza Tyczyna w roku 2018 zobowiązania  

 z przeznaczeniem na realizację projektu pn. „Wsparcie rozwoju OZE na terenie ROF –   

projekt parasolowy”, dofinansowany w ramach osi priorytetowej III. Czysta energia, działania 

3.4 wyniesie 2.208.078,60 zł. Zobowiązanie to będzie finansowane w następujący sposób: 

1) kwota 1.733.422,00 zł będzie to dotacja otrzymana w ramach RPOWP na lata 2014-2020, 

2) kwota 474 656,60 zł będą to dochody własne Gminy – wpłaty ludności tzw. wkład własny.  
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O godz. 10.15 z obrad wyszedł Pan Tadeusz Ruszel. 

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 czerwca br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację projektu pn. „Wsparcie rozwoju OZE na 

terenie ROF – projekt parasolowy”, dofinansowanego w ramach osi priorytetowej III. Czysta 

energia, działania 3.4 Rozwój OZE – Zintegrowane Inwestycje Terytorialne „projekt   

parasolowy” Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 

2014-2020. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie.  

Rada w obecności 11 radnych – 11 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”  – podję-

ła uchwałę Nr XXXVIII.265.17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi   

Rzeszowskiemu na realizację zadania publicznego. 

 

Ad.10. Uchwała: w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tyczyn.   

- Skarbnik Gminy B. Matuła wyjaśniła, że w załączniku nr 1 do Wieloletniej Prognozy   

Finansowej dokonujemy zmian, które nastąpiły od 24 marca 2017 r. do dnia dzisiejszego.   

W związku z tym: dochody zwiększamy o 146.022,66 zł, w tym: dochody bieżące zwiększa-

my o 526.586,44 zł; dochody majątkowe zmniejszamy o 380.563,78 zł. Wydatki ogółem 

zwiększamy o 1.092.870,61 zł, w tym: zwiększamy wydatki bieżące o 352.183,07 zł; wyna-

grodzenia 17.014,85 zł; zwiększamy wydatki majątkowe o 740.687,54 zł. Dodała, że zwiększa 

się przychody budżetowe o kwotę 946.847,95 zł, w tym: wolne środki, jako nadwyżka   

środków na rachunku bieżącym w wysokości 476.847,95 zł i planowana pożyczka   

w WFOŚiGW w wysokości 470.000,00 zł. Ustalamy nowy deficyt, który po zmianach wynosi 

5.413.851,00 zł. Wprowadzamy również do WPF- u planowaną pożyczkę oraz jej spłatę   

w latach 2018 – 2025 w wysokości 52.226,00 zł i w ostatnim roku 2026 – 52.224,00 zł.   

W 2018 roku zwiększamy dochody majątkowe o 2.653.126,54 zł w tym na: realizację   

projektu „Wspieranie rozwoju OZE na terenie ROF- projekt parasolowy na lata 2014-2020” 

w kwocie 2.208.078,60 zł, z tego: dotacja 1.733.422,00 zł oraz wkład własny 474.656,60 zł. 

Natomiast W załączniku nr 2 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tyczyn wprowadza 

się następujące zmiany w przedsięwzięciach: 

1. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie o nazwie „Zachowanie dziedzictwa kulturowego 

oraz wsparcie instytucji kultury na terenie ROF”, dofinansowanego z Regionalnego   

Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020, Oś prioryte-

towa IV, Działanie 4.6. w partnerstwie ze Stowarzyszeniem ROF, jako liderem projektu.  

Ogólne koszty przedsięwzięcia 807.612,78 zł, okres realizacji zadania 2017-2018 r.,   

w tym:  

2017 r. limit wydatków 231.918,00 zł – dofinansowanie 81.918,00 zł, 

2018 r. limit wydatków 575.694,78 zł – dofinansowanie 445.048,34 zł. 

2. Na przedsięwzięciu „Poprawa efektywności energetycznej budynków użyteczności   

publicznej na terenie Gminy Tyczyn” zmniejsza się koszty w 2017 r. o kwotę  

755.292,72 zł, są to oszczędności poprzetargowe oraz koszty wynikające z weryfikacji 

projektu przez Instytucję Zarządzającą.  

Łączne koszty po zmianie na powyższym zadaniu 2.678.728,93 zł, dofinansowanie 

1.926.448,47 zł. 

O godz. 10.18 na obrady wrócił Pan Ruszel. 

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,    

że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 czerwca 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tyczyn.  

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie 
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Rada w obecności 12 radnych – 12 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”  – podję-

ła uchwałę Nr XXXVIII.266.17 w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy   

Finansowej Gminy Tyczyn.   

 

Ad.11. Uchwała: w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2017 r. 

- Skarbnik Gminy B. Matuła powiedziała min., że zwiększa się dochody budżetu gminy   

o kwotę 81.918,00 zł, w tym: dotacja z RPO WP na lata 2014 – 2020 na zadnie pn. „Zacho-

wanie dziedzictwa kulturowego oraz wsparcie instytucji kultury na terenie ROF”  81.918,00 

zł oraz zmniejsza się dochody budżetu gminy o kwotę 755.292,72 zł, w tym: dotacja z RPO 

WP na lata 2014 – 2020 na projekt pn. „Poprawa efektywności energetycznej budynków   

użyteczności publicznej na terenie Gminy Tyczyn – zwiększenie efektywności energetycznej 

w budynkach użyteczności publicznej” 755.292,72 zł. Natomiast zwiększa się wydatki budże-

tu gminy o kwotę 651.918,00 zł, w tym na: projekt „Zachowanie dziedzictwa kulturowego 

oraz wsparcie instytucji kultury na terenie ROF” 81.918,00 zł; pomoc finansowa dla Powiatu 

Rzeszowskiego 350.000,00 zł; pomoc finansowa dla Województwa Podkarpackiego 

10.000,00 zł; przebudowę starego garażu OSP Hermanowa 50.000,00 zł; zakup samochodu 

dla OSP Tyczyn 80.000,00 zł; projekt przebudowy Domu Ludowego Matysówka 20.000,00 

zł; zagospodarowanie terenu wokół Domu Ludowego w Matysówce 10.000,00 zł; budowę 

schodów obok hali sportowej przy Gimnazjum w Tyczynie 20.000,00 zł oraz na dotację dla 

Miasta Rzeszowa na powierzenie usług w zakresie transportu zbiorowego 30.000,00 zł. 

Zmniejszeniu ulegają również wydatki budżetu gminy o kwotę 755.292,72 zł, w tym: wydatki 

na projekt „Poprawa efektywności energetycznej budynków użyteczności publicznej na tere-

nie Gminy Tyczyn – zwiększenie efektywności energetycznej w budynkach użyteczności 

publicznej” 755.292,72 zł. Dodała, że zwiększa się przychody budżetu gminy o kwotę 

570.000,00 zł, w tym: wolne środki, jako nadwyżka środków pieniężnych na rachunku bieżą-

cym 100.000,00 zł oraz na pożyczkę w WFOŚiGW w Rzeszowie 470.000,00 zł. Ustala się 

deficyt budżetu gminy w wysokości 5.413.851,00 zł;  ustala się limit zobowiązań z tytułu 

emisji papierów wartościowych oraz kredytów i pożyczek zaciągniętych na: sfinansowanie 

przejściowego deficytu budżetu do kwoty 2.000.000,00 zł; spłatę wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań w kwocie 1.269.588,88 zł oraz planowanego deficytu w kwocie 4.623.411,12 zł; 

ustala się przychody budżetu gminy w wysokości 6.683.439,88 zł; zwiększa się dotacje udzie-

lone z budżetu podmiotom należącym i nienależącym do sektora finansów publicznych   

o kwotę 417.750,00 zł; dokonuje się również przeniesień planowanych wydatków zgodnie   

z klasyfikacją budżetową.  

- Burmistrz J. Skotnicki zgłosił poprawkę odnośnie kwoty dofinansowania – nie 1.700,00 zł,   

a 1.750,00 zł oraz nie przebudowa, a budowa schodów obok Gimnazjum, jako pomyłkę   

pisarską.   

- Radny T. Chlebek zapytał, odnośnie § 2 pkt 1 ppkt 4, dlaczego nie zostały uwzględnione   

w projekcie takie drzwi, które automatycznie by pasowały i po raz kolejny musimy dokładać 

do tego budynku? 

- Burmistrz J. Skotnicki wyjaśnił, że kwota jest duża, ale uwzględnia również dodatkowe   

roboty przy termomodernizacji. Obecne prace obejmują wykonanie skucie 30 cm podłogi   

w garażu OSP, aby wstawić nowe drzwi. Wartość netto to 14.200,00 zł. Do tego dochodzi 

koszt płytek. Pozostałe koszty to wykonanie podbitki metalowej na całym obiekcie. Taka   

konieczność została stwierdzona po wizji lokalnej z wykonawcą. Potrzebne jest połączenie 

nowego budynku za starym (malowanie elewacji), malowanie zabezpieczające przed graffiti. 

Wymiana okna, zamontowanie drzwi ewakuacyjnych. Na sam garaż netto wydane zostało ok. 

15.000,00 zł, pozostałe prace to te, które nie były uwzględnione w projekcie. Koszt brutto 

wykonania zaplanowanych prac wyniesie 49.900,00 zł.  
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- Radny E. Malak powiedział, że podczas poprzedniego projektowania nie było możliwości 

dyskusji odnośnie poprawek w projekcie, stąd wynikające teraz niedoróbki. 

- Radny T. Chlebek złożył wniosek o wyłączenie pkt 4 z § 2 ust. 1 dotyczącego przebudowy 

garażu w Hermanowej. 

- Radny E. Malak zwrócił się z prośbą o wycofanie wniosku. 

- Przewodnicząca zapytała, czy przewidziane są jeszcze koszty na przebudowę garażu, czy na 

tym już będzie koniec. 

- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, że mogą jeszcze wyniknąć nieprzewidziane koszty, ale  

w części dotyczącej Straży będzie to już zamknięcie całkowite. 

- Radny T. Chlebek poinformował, że w związku z dyskusją i prośbą radnego Eugeniusza 

Malaka wycofuje swój wniosek, licząc, że jest to już koniec finasowania tej inwestycji. 

- Radna A. Drążek zapytała, do czego służy omawiany wcześniej garaż, za prawie   

600.000,00 zł. 

- Burmistrz J. Skotnicki wyjaśnił, że to nie jest garaż, tylko dobudowa do starego garażu - 

kolejnego garażu i przebudowa wewnątrz biur i nadbudowa piętra. 

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 czerwca 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2017 r. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie.  

Rada w obecności 12 radnych – 12 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”– podjęła 

uchwałę Nr XXXVIII.267.17 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 

2017 r. 

 Przerwa od godz. 10.50 do 11.00 

 

Ad.12. Informacja o międzysesyjnej działalności Burmistrza. 

- Pan Burmistrz powiedział, że, 

- rozwiązany został problem komunikacji zbiorowej na Królkę, 

- przyznano dodatkowe środków finansowe na budowę chodników, 

- zabezpieczono środki na projekt kultury i parasolowy w przyszłym roku, 

- do końca maja zostały uzgodnione arkusze organizacyjne szkół, 

- pod koniec sierpnia pojawią się zmiany w arkuszu w szkole w Hermanowej, ze względu na 

zmianę dyrektora, 

- dyrektorzy szkół wystąpili z wnioskami o nowe wyposażenie pracowni – będą to kwoty po 

ok. 40.000,00 zł na każdą z 4 szkół na terenie Gminy (z nadwyżki budżetowej z poprzedniego 

roku), 

- odbyło się spotkanie z projektantami, dotyczące planu zagospodarowania przestrzennego na 

działce (12 ha), która jest w posiadaniu WSiZ -u, 

- wziął udział w spotkaniu dotyczącym możliwości budowy sali gimnastycznej w Matysówce. 

Wyjaśnił, że będzie najpierw roczny monitoring terenu dotyczący zabezpieczenia przed wodą, 

- uczestniczył w walnym zebraniu „Eko-Strugu”, 

- wziął udział walnym zebraniu spółki „Scientia”, 

- uczestniczył w sesji Rady Powiatu – na przyszły rok planowana jest przebudowa drogi 

głównej przez Matysówkę przy dofinansowaniu Gminy, 

- klub sportowy „MKS Strug Tyczyn” wszedł do klasy okręgowej. 

O godz. 11.10 na obrady sesji przyszedł radny Adrian Kocór. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca przeszła do następnego punktu obrad. 

 

Ad.13.Sprawy różne, wolne wnioski. 

- Radny T. Chlebek – opiekun MRGT przedstawił sprawozdanie z dotychczasowej działalno-

ści Rady m.in.: spotkanie z innymi Młodzieżowymi Radami z województwa podkarpackiego 



11 

 

(w Tyczynie i Tarnobrzegu), wyjazd studyjny do Warszawy (Sejm, ZOO, Centrum i PGE 

Narodowy), pod patronatem MRGT odbył się amatorski turniej piłki siatkowej o puchar 

MRGT. Planowana jest zmiana statutu MRGT w kontekście zmian reformy edukacji   

i wygaszania Gimnazjum. 

- Radna J. Czarnik zapytała, o remont kapliczki w Kielnarowej, kiedy rozpoczną się prace   

przy montażu klimatyzacji w Centrum Rekreacyjno-Kulturowym w Kielnarowej oraz w jakim 

terminie zakończy się remont OSP w Kielnarowej. 

- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, że nie jest jeszcze ustalony termin rozpoczęcia remontu 

kapliczki. Natomiast montażem klimatyzacji zajmuje się inspektor Lucyna Kustra. Natomiast 

prace zaplanowane w zakresie termomodernizacji zostały wykonane. 

- Radna A. Drążek podziękowała za szybką odpowiedź na wniosek odnośnie wycięcia gałęzi. 

Zwróciła jednak uwagę, że wycięte gałęzie leżą w rowie i psują estetykę otoczenia. Zasuge-

rowała, żeby w przyszłości bardziej dbać o wykonywanie prac. Zaproponowała udział   

w projekcie „Damy radę”, który jest bezpłatny. 

- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, że gałęzie zostaną uprzątnięte. Natomiast informację 

odnośnie projektu przekazał do opieki i tam to będzie rozpatrywane.   

W wyniku wyczerpania tematów Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu porządku 

obrad. 

Ad.14. Zapytania i interpelacje - brak. 

 

Ad.15. Informacja o wnioskach z poprzedniej sesji. 

Radni o realizacji zgłoszonych wniosków zostali poinformowani na piśmie. 

 

Ad.16. Głosowanie wniosków zgłoszonych podczas sesji. 

Wniosek nr 1 został przegłosowany w punkcie 5 podczas sesji. 

 

Wniosek nr 2  

Zgłoszony przez radną Jadwigę Czarnik „Proszę o zwrócenie się do Zarządu Dróg   

Wojewódzkich o wyrównanie poboczy przy drodze wojewódzkiej nr 878 Rzeszów – Dylą-

gówka w miejscowości Kielnarowa, strona prawa jadąc od Tyczyna. 

Rada w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”   

- przegłosowała wniosek. 

 

Wniosek nr 3  

Zgłoszony przez radną Anitę Drążek „Proszę o ponowne ułożenie płyt na fragmencie ulicy 

Krętej w celu zniwelowania nierówności ulicy Krętej. Ulica Kręta położona jest poniżej osu-

wiska. Fragment, na którym położone są płyty przez ostatnie lata podległ ruchowi osuwiska, 

czego skutkiem jest przemieszczenie płyt. Powoduje to utrudnienia w przejeździe – jest   

ryzyko uszkodzenia pojazdu”.  

Rada w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”   

- przegłosowała wniosek. 

Ad.17. Zakończenie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Rady Ewelina Malak o godz. 

11.40 zamknęła XXXVIII sesję Rady Miejskiej w Tyczynie.  

 

Protokołowała:  

Dorota Michalak   

        Przewodniczyła  

       Przewodniczyła Rady Miejskiej  

        Adam Skowroński 
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Przebieg obrad z sesji Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 23 czerwca 2017 r. zarejestrowany 

został na nośniku elektronicznym (płyta CD) – dostępny w biurze rady.  


